
PROTOKOt Nr XXXI1/2021 


Obrad XXXII Sesji Rady Gminy Kotun 


odbytej w dniu 30 czerwca 2021 r. 


Sesja odbyta si~ w sali audiowizualnej Zespotu Oswiatowego w Kotuniu. 

Obrady rozpocz~ty si~ 0 godz. 1400 a zakonczyty si~ 0 godz. 1500 
. 

Ustawowa liczba radnych - 15 

W sesji uczestniczyto - 15 radnych tj. 100% ustawowego sktadu rady (Iista obecnosci w zatqczeniu do 

protokotu). 

Porzgdek posiedzenia: 

1. 	 Otwarcie Obrad XXXII Sesji Rady Gminy. 

2. 	 Wnioski do porzqdku obrad. 

3. 	 Sprawozdanie W6jta z dziatalnosci mi~dzy sesjami. 

4. 	 Przedstawienie "Raportu 0 stanie Gminy za 2020 rok" oraz debata nad raportem. 

5. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie udzielenia wotum zaufania W6jtowi Gminy Kotun. 

6. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminy Kotun 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budzetu za 2020 rok. 

7. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie udzielenia W6jtowi Gminy Kotun absolutorium z tytutu 


wykonania budzetu za 2020 rok. 


8. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 

2021-2029. 

9 . 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmian w budzecie gminy na 2021 rok. 

10. Podj~cie uchwaty w sprawie rozpatrzenia skargi na dziatalnosc W6jta Gminy Kotun 

11. Podj~cie uchwaty w sprawie zniesienia formy ochrony drzew uznanych za pomnik przyrody. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Odpowiedzi na interpelacje zgtoszone na poprzednich sesjach. 

14. Dyskusja, sprawy r6zne . 

15. Przyj~cie protokotu z poprzedniej sesji. 

16. Zamkni~cie Obrad XXXII Sesji Rady Gminy. 

Ad pkt 1. 


Przewodniczqca Rady Anita Drabarek otworzyta Obrady XXXII Sesji Rady Gminy Kotun. 


Stwierdzita quorum. Przywitata przybytych na sesj~: Prezesa Powiatowego Zwiqzku LZS Pana 


Stanistawa Kalinskiego jednoczesnie radnego powiatowego, radnego powiatowego Jana Kucia, W6jta 


Grzegorza G6rala, Sekretarza Gminy Joann~ J~drzejewskq, Kierownik ROP Elzbiet~ Jastrz~bskq, 


sottys6w oraz radnych. 


Ad pkt 2. 


Wniosk6w do porzqdku obrad nie zgtoszono. 


Ad pkt 3. 


W6jt Gminy Grzegorz G6ral poprosit Przewodniczqcq Rady, aby przed jego wystqpieniem gtos zabrat 


Prezes Powiatowego Zwiqzku LZS Pan Stanistaw Kalinski. 


- Pan Stanistaw Kalinski wr~czyt Gminie Kotun - W6jtowi Grzegorzowi G6ralowi puchar za zdobycie 


II miejsca we wsp6tzawodnictwie gmin z powiatu siedleckiego za 2020 rok. Wyjasnit, ze Powiatowe 


Zrzeszenie LZS stara si~ corocznie organizowac kilkanascie imprez, w kt6rych mogq uczestniczyc 




zespoty LZS z terenu powiatu siedleckiego. Pogratulowat wynikaw sportowych zdobytych przez 

sportowcaw z terenu Gminy Kotun. Stwierdzit, ze Gmina Kotun jest najbardziej zaangazowanq 

gminq, ktara bardzo wspiera i inwestuje w sport. Dlatego tez widac efekty tej pracy. 

Wspomniat 0 swojej wczesniejszej pracy, jako Wajta Gminy Skarzec i wie ile wysitku trzeba wtozyc 

i srodkaw finansowych, aby umozliwic zawodnikom LZS osiqganie takich wynikaw sportowych. 

Poprosit takze 0 wsparoie finansowe dziatalnosci stowarzyszenia, bo powoli zaczyna brakowac 

srodkaw finansowych na zakup chociaz zwyktych pucharaw na zawody. 

Wajt w imieniu wszystkich zawodnikaw podzi~kowat prezesowi LZS za wr~czenie pucharu. 

Nast~pnie poinformowat 0 wykonanych zadaniach inwestycyjnych: 

1. Rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Kotun - zrealizowano odcinek sieci 


w miejscowosci Wilczonek. Inwestycja jest juz odebrana i niedtugo b~dziemy wyst~powac 0 zgod~ 


na uzytkowanie. 


2. Budowa chodnika przy drodze powiatowej w miejscowosci Wilczonek, partycypujemy w kosztach 


budowy kwotq 99 tysi~cy zt, podobnie jest z modernizacjq drogi w miejscowosci Zeliszew, gdzie 


partycypujemy w kosztach w wysokosci 20% wktadu wtasnego, ta inwestycja jest takze na 


ukonczeniu. 


3. Budowa naszych drag : prawie gotowa jest dokumentacja modernizacji drogi w miejscowosci 


Zeliszew, czekamy na ZRID. Budowa ullicy Widok i Potudniowej w miejscowosci Gr~zaw, podpisane 


umowy na wykonanie inwestycji, termin 4 miesiqce, na realizacj~ tej inwestycji otrzymalismy 


dofinansowanie w wysokosci 926 tys. Ztotych z Narodowego Funduszu Budowy Drag Lokalnych. 


Ogtoszone zostaty przetargi na budow~: ulicy Parkowej i stonecznej w Broszkowie, droga Albinaw


Sosnowe, ulica Sosnowa w Kotuniu. Na pozostate drogi dokumentacj'e Sq w trakcie realizacji. 


Prosba 0 wtqczenie do realizacji przebudowy drogi w tqczce na ktarq otrzymalismy dofinansowanie 


w wysokosci 120 tys ztotych z Funduszu Ochrony Gruntaw Rolnych z Urz~du Marszatkowskiego. 


4. W tym roku udato si~ pozyskac 3.200 tys ztotych FOM, uzyskalismy takze dodatkowe srodki 


z Funduszu Aktywizacji Sotectw, zawarlismy 2 umowy na finansowanie zakupu wyposazenia dla asp 


w Nowej Dqbrawce i Pierogu, zawarlismy takze umow~ na modernizacj~ obiektaw OSP w Polakach. 


Wszystkie te srodki pochodzq z budzetu Urz~du Marszatkowskiego. Dotacje otrzymaty takze straze 


z Zeliszewa i Broszkowa, tu wktad Gminy jest 50%. 


5. Oddalismy do uzytkowania budynek Posterunku Policji w Kotuniu, ktary juz funkcjonuje. 


Na uroczyste otwarcie musimy jednak poczekac do pewniejszej sytuacji epidemiologicznej. 


6. Budowa oswietlenia ulicznego, pod pisano umow~ na realizacj~ inwestycji Bojmie, 


w miejscowosciach K~pa i Jagodne - wystqpIlismy 0 oferty od wykonawcaw, w miejscowosciach 


Ryczyca i Zeliszew Duzy - przygotowujemy dokumentacj~ dla wykonawcaw, aby mogli ztozyc swoje 


oferty. 


6. Pozostate inwestycje realizowane w ramach Funduszu Soteckiego Sq w trakcie realizacji. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Ad pkt 4. 


Przewodniczqca Rady Anita Drabarek stwierdzita, ze raport zostat opublikowany na stronie BIP-u 


i radni mieli mozliwosc zapoznania si~ z nim. Otworzyta debat~ nad raportem. 


Zapytata, czy radni majq pytania w zwiqzku z przedstawionym raportem. 


Radni uwag ani pytan nie zgtosili. 


Nast~pnie Przewodniczqca Rady stwierdzita, ze zadna ze stron mogqca zabrac gtos w debacie nad 


raportem nie zgtosita swojego udziatu. 




Wobec powyzszego zamkn~ta debat~ nad Raportem 0 stanie Gminy Kotun za rok 2020. 

Ad pkt. S. 


Przewodniczqca Rady Anita Drabarek poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XXXII.203.2021 


w sprawie udzielenia W6jtowi Gminy Kotun wotum zaufania. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-lS) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 6. 


W imieniu komisji Rewizyjnej Rady Gminy na temat rocznego sprawozdania finansowego Gminy 


Kotun wraz ze sprawozdaniem z wykonania budzetu za rok 2020 wypowiedziat si~ jej 


Przewodniczqcy Michat Adamczyk. 


Stwierdzit on, ze Komisja Rewizyjna na swoim posiedzeniu w dniu 8 czerwca 2021 r. zapoznata si~ ze 


sprawozdaniami z wykonania budzetu gminy za 2020 rok. Komisja zapoznata si~ takze z Uchwatq 


Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie, kt6ra pozytywnie zaopiniowata sprawozdanie 


z wykonania budzetu za rok 2020. Cztonkowie Komisji nie wniesli uwag do przedstawionych 


dokument6w. Budzet realizowany byt zgodnie z dokumentami prawnymi oraz uchwatami Rady. 


W6jt wykonujqc budzet nie przekroczyt swoich kompetencji. Poprosit radnych 0 podj~cie uchwaty 


w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminy Kotun wraz ze sprawozdaniem 


z wykonania budzetu za 2020 rok. 


Uwag ani pytan nie by to. 

Przewodniczqca Rady Anita Drabarek poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty l\Jr XXXII.204.2021 


w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminy Kotun wraz ze sprawozdaniem 


z wykonania budzetu za 2020 rok. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-lS) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


(podczas gtosowania urzqdzenia elektroniczne do gtosowania imiennego zablokowaty dost~p do 


oddania gtosu radnym: Matgorzacie Jachowskiej, Mariuszowi Krukowi, Ryszardowi Pilichowi. 


Radni Ci wyrazili swoje decyzje w tej sprawie poprzez wypowiedzenie w trakcie wezwan imiennych. 


Wszyscy wskazali poparli przyj~cie uchwaty). 


Ad pkt 7. 


Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej radny Michat Adamczyk stwierdzit, ze wobec pozytywnego 


zatwierdzenia sprawozdan finansowych gminy za 2020 rok Komisja Rewizyjna zwr6cita si~ do Rady 


oraz do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z wnioskiem w sprawie absolutorium dla 


W6jta Gminy Kotun z tytutu wykonania budzetu za 2020 rok. Dodat, ze wniosek Komisji Rewizyjnej 


w sprawie udzielenia W6jtowi Gminy Kotun absolutorium za 2020 r. uzyskat pozytywnq opini~ 


Regionalnej Izby Obrachunkowej, kt6ra jest w materiatach z sesji. Poprosit 0 podj~cie uchwaty 


w sprawie udzielenia absolutorium dla W6jta. 


W imieniu swoim, cztonk6w Komisji Rewizyjnej i catej Rady Gminy podzi~kowat prac~ w 2020 roku, 


byt to bardzo trudny rok a budzet jest bardzo trudnym tematem, ale daliscie rad~ go zrealizowac. 


Uwag ani pytan nie byto. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XXX11.20S.2021 w sprawie 

udzielenia W6jtowi Gminy Kotun absolutorium z tytutu wykonania budzetu za 2020 rok. 

Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-lS) w imiennym gtosowaniu jawnym. 

W6jt podzi~kowat za wczesniejsze gtosowania . Stwierdzit, ze nie bytoby tego wszystkiego, gdyby nie 



my wszyscy. Jestesmy jednym zespotem, pracujemy wspolnie i wspolnie wypracowujemy 


kompromisy. Nie jestesmy jednogtosni, czasami si~ ze sobq spieramy, czasami obrazamy si~ na 


siebie, ale zawsze potrafimy pracowac wspolnie dla dobra naszej Gminy. Podzi~kowat nieobecnej na 


sesji Pani Skarbnik Gminy Agnieszce Chodowskiej, ktora stara si~ te nasze plany zrealizowac 


w budzecie. Jest to bardzo ci~zka praca, bo tabelki mUSZq si~ zgadzac. Podzi~kowat Pani Sekretarz 


Gminy, kierownikom referatow oraz sottysom, ktorzy zgtaszajq oczekiwania mieszkancow swoich 


miejscowosci. Podzi~kowat stowarzyszeniom dziatajqcym w gminie, sportowcom i mieszkancom, 


ktorzy angazujq si~ w zycie publiczne, dla dobra wszystkich . Obiecat nadal pracowac uczciwie dla 


dobra Gminy i, jej mieszkancow. 


Ad pkt 8. 


Wojt Grzegorz Goral zwi~ksza si~ 0 60.000 zt limit wydatkow na budow~ ulicy w Gr~zowie w roku 


biezqcym i na rozbudow~ drogi Kotun-Pierog z osw,ietleniem ulicznym i sciezkq rowerowq 0 70.000 


zt przesuwajqc wydatki z roku 2026 na rok biezqcy. Poprosit 0 pytania do projektu uchwaty. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady pod data pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XXXII.206.2021 w sprawie zmiany 


Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kotun na lata 2021-2029. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-lS) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 9. 


Wojt wyjasnit, ze zwi~kszone Sq dochody poprzez uzyskania dofinansowanlia na zakup sprz~tu 


i ubran specjalnych na jednostek OSP Pierog i Nowa Dqbrowka. Wptyn~ta takze refundacja kosztow 


zwiqzanych z transportem osob do punktow szczepien przeciwko covidowi. Podpisano takze umow~ 


z Wojewodzkim Funduszem Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej na prowadzenie punktu 


konsultacyjno-informacyjnego dotyczqcego rea 'lizacji programu "Czyste powietrze". B~dzie si~ mozna 


podszkolic z tego zakresu jak rowniez uzyskac pomoc przy wypetnianiu wniosku u pracownika 


Urz~du Gminy Pani Elzbiety Chojeckiej. Uzyskano takze dofinansowanie z funduszy Wojewodztwa 


Mazowieckiego w kwocie 205.000 ztotych na: przebudow~ drogi gminnej w miejscowosci tqczka, 


na realizacj~ zadan inwestycyjnych w ramach Aktywizacji Sotectw Mazowsze 2021 w sotectwach: 


t~ki, Cisie-Zagrudzie, Niechnabrz, Mingosy, Koszewnica, Oleksin oraz na modernizacj~ straznicy OSP 


w Kotuniu. Zmiany zostaty omowione na spotkaniu z radnymi przed sesjq. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XXX11.207.2021 w sprawie zmian 


w budzecie gminy Kotun na 2021 rok. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-lS) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 10. 


W imieniu Komisji Skarg, Wnioskow i Petycji gtos zabrat radny Michat Adamczyk. 


Wyjasnit, ze gtownym punktem skargi mieszkancow wsi Gr~zow jest zarzut braku informacji Wojta 


Gminy Kotun 0 przystqpieniu do sporzqdzania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 


przestrzennego wsi Gr~zow oraz braku mozliwosci wniesienia uwag i udziatu w debacie nad 


zmianam il w planie. Takq skarg~ mieszkancy ztozyli Wojewodzie a on przekazat do rozpatrzenia 


Radzie. Komisja Skarg, Wnioskow i Petycji w dniu 18 czerwca rozpatrywata wniesionq skarg~. 


Nast~pnie zreferowat podj~te przez Wojta Gminy dziatania zwiqzane z procedurq zmiany 


miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego (szczegoty w uzasadnieniu do uchwaty). 




Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XXXII.20S.2021 w sprawie 


rozpatrzenia skargi na Wajta Gminy Kotun. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-15) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 11. 


Wajt Grzegorz Goral wyjasnit, ze procedura zniesienia formy ochrony drzew uznanych za pomnik 


przyrody zostata wszcz~ta na wniosek wtasciciela parku w Zeliszewie Duzym. Sprawa dotyczy 


2 drzew, ktare na skutek warunkaw atmosferycznych stracity swoje wartosci przyrodnicze 


i krajobrazowe. Projekt uchwaty zostat uzgodniony z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Srodowiska 


w Warszawie. Stwierdzit, ze wtasciciel parku bardzo stabo dba 0 drzewa w nim rosnqce. 


Takze z patacu, ktary tam jest zostata zdj~ta ochrona konserwatorska. Ten teren podlega stopniowej 


degradacji. Nie mamy na to wptywu, bo to teren prywatny. Poprosit 0 podj~cie uchwaty. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XXX11.209.2021 w sprawie 


zniesienia formy ochrony drzew uznanych za pomnik przyrody. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-15) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 12. 


Interpelacji ani zapytan radnych nie by to. 


Ad pkt 13. 


Na poprzedniej sesji nie zgtoszono interpelacji i zapytan. 


Ad pkt. 14 


- Sottys wsi Bojmie Antoni Chojecki zapytat obecnego na sesji radnego powiatowego, kiedy b~dzie 


remontowany odcinek drogi powiatowej Bojmie - Trzcianka. 


- Radny powiatowy Jan Kuc stwierdzit, ze zna sytuacj~ tej drogi. Jesli chodzi 0 remonty drag, to 


przyglqda si~ decyzjom zarzqdu i ma pewne wqtpliwosci, co do podziatu srodkaw finansowych na 


remont drag powiatowych. Wczesniej pieniqdze byty dzielone proporcjonalnie na kazd q gmin~ 


w przeliczeniu na kilometry drag powiatowych, ktare potozone Sq na terenie konkretnej gminy, 


w stosunku do ogalnej ilosci kilometraw drag powiatowych na terenie Powiatu Siedleckiego. 


Z tego przelicznika wynika, ze gmina Kotun powinna uczestniczyc w okoto 10% wydatkaw na 


modernizacj~ drag. Taki sam stosunek jest jesli chodzi 0 liczb~ mieszkancaw powiatu, ktara wynosi 


okoto SO tysi~cy mieszkancaw, a Gmina Kotun ma przeszto S tysi~cy mieszkancaw. Jednak Starosta 


Siedlecki ma troch~ innq zasad~, bo jak wyttumaczyc wydatki na gmin~, ktara jest trzy razy mniejsza 


od Gminy Kotun a dostaje 0 wiele wi~ksze pieniqdze na inwestycje drogowe. Stwierdzit, ze 0 remont 


tej drogi, 0 ktarq pyta Pan Sottys, od trzech kolejnych lat sktada wnioski do budzetu powiatu, ale 


wnioski jego Sq odrzucane. Obiecat nadal ich sktadac. Powiat ma koncepcj~ dotyczqCq tej drogi. 


W jej okolicy b~dzie budowana autostrada i istnieje obawa, ze nowy asfalt na tej drodze zostanie 


szybko zniszczony. Stwierdzit, ze nie moze powiedziec, ze na terenie gminy powiat nic nie robi, bo 


naprawiony b~dzie most na drodze do Wilczonka, ktadzie si~ chodnik w Wilczonku i wykonano drog~ 


w Zeliszewie . Jednak wartosc tych inwestycji jest nizsza niz mozna by to si~ spodziewac. B~dzie nadal 


obserwowat wydatki na drogi powiatowe w poszczegalnych gminach' i b~dzie interweniowat 


w sprawie dalszych remontaw na terenie Gminy Kotun. 


- Sottys wsi Jagodne poprosit Wajta 0 interwencj~ dotyczqCq przewodaw elektrycznych wiszqcych 




nad drogq powiatowq w Jagodnem. 

- Radny Daniel Celinski zapytat, czy zostaty lub zostanq podj~te jakies kroki prawne w zwiqzku 

z wydaniem przez SKO niekorzystnej dla mieszkancow decyzji 0 rekultywacji sktadowiska odpadow 

w Kotuniu. 

- Wojt wyjasnit, ze Gmina nie jest stronq w post~powaniu i nie mamy zadnej mozliwosci prawnej 

zaskarzenia tej decyzji. Mogq to ztozyc jedynie sqsiedzi dziatki, na ktorej zloka !lizowane jest 

sktadowisko odpadow. Wyrazit nadziej~, ze odwotanie jednak zostanie ztozone. 

Gtownq argumentacjq SKO byto to, ze nowy wtasciciel nie moze odpowiadac za czyny poprzedniego 

wtasciciela. A spotki te si~ przeksztatcajq wobec tych samych osob. Sytuacja nie jest prosta, ale 

trzeba walczyc dalej. Przed nowym wtascicielem jest jeszcze jeden problem- uzyskanie pozwolenia 

na rekultywacj~ sktadowiska od Starosty Siedleckiego, ktory moze okazac si~ wi~kszq wrazliwosci q 

na sytuacj~ mieszkancow. Zaprosit takze na turniej pitki noznej 0 puchar Sottysa wsi Koszewnica, 

a pozniej od godz. 15.00 na plac Daniielakow w Kotuniu, na Festyn Rodzinny. 

Wi~cej gtosow w dyskusji nie byto. 

Ad pkt 15. 


Protokot z poprzedniej sesji zostat przyj~ty wi~kszosciq gtosow (za-13, wstrzymat si~-2) w imiennym 


gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 16. 


Wobec wyczerpania porzqdku posiedzenia Przewodniczqca Rady podzi~kowata wszystkim zebranym 


za obecnosc i udziat w obradach sesji. Nast~pnie zamkn~ta Obrady XXXII Sesji Rady Gminy Kotun. 



